
Vergadering Departement Scheidsrechters 
Aanwezig: Toon De Lange, Rudi De Reu, Tom De Rouck, Johnny Jacobs en Cor Van 

Echelpoel 

Verontschuldigd: Ludo Sempels 

Op uitnodiging: / 

 

Datum: 2023-11-18 Van: 9.30 uur Tot: 12.30 uur 

Plaats: Online 

Goedkeuren verslagen (vorige vergadering en WG Evaluaties, zie bijlage) 
Kleine aanpassing naar formulering gemaakt en het verslag van de vorige vergadering werd 

goedgekeurd. De verslagen van de WG Evaluaties werden eveneens goedgekeurd. 

Opvolging verslag DS 
Nog geen nieuws over opvolging van het aanrekenen van de verplaatsingskosten van een ref. 

Vorming en Werkgroep Evaluaties 
De Werkgroep Evaluaties zal door Johnny gecontacteerd worden om samen de evaluaties te 

bespreken. De volgende vergadering van de werkgroep is op 6 december. Tom zal aanwezig zijn. 

 

Hoe prestaties van YO+ in kaart brengen? Systeem gebruiken dat door Philippe gemaakt is of een 

vereenvoudigde versie? Te bespreken op de Werkgroep Evaluaties om dit systeem uit te werken. 

Mogelijkheid is om een beperkte forms te maken met daarin een beperkt aantal vragen die de refs 

kunnen invullen als ze aangeduid worden met een YO+. Uiteraard moet ook iemand die gegevens 

verwerken. Johnny legt een vergadering vast op 20 november met Paul en Philippe om dit te 

bespreken. 

 

Johnny gaat met RefAssist afspreken om te kijken welke mogelijkheden het programma biedt en 

uiteraard wat de kostprijs is die daartegenover staat. Hij zal dit doen samen met Toon en de andere 

aanduiders. 

Verslaggeving vanuit de werkgroepen 
Werkgroep evaluaties 

23 promoties gedaan, Paul Coppens zorgt ervoor dat die doorgegeven worden aan Basketbal 

Vlaanderen en in de nieuwsbrief verschijnen. 

 

Werkgroep vorming 

De eerste reeks van clinics start volgende week. Voor Antwerpen is er nog altijd geen zaal gevonden. 

Johnny zal in januari/februari de volgende clinic verzorgen. 

X-mas: er is nog een zoektocht naar scheidsrechters maar dit lijkt stilaan in orde te komen. 

RA  
Verdagen we naar de volgende vergadering. 



Bespreken scheidsrechters en voorvallen tijdens wedstrijden 
Er zijn veel voorvallen waar het misloopt op de velden i.v.m. gedrag naar de scheidsrechters. Kunnen 

nog maar eens vragen aan de scheidsrechters om correct in te grijpen en tijdig de nodige verslagen 

door te sturen. We hebben de indruk dat sommige collega’s geen verslag durven maken. 

 

Ook komen er af en toe mails binnen van externen over scheidsrechters en over het verloop van een 

wedstrijd. De secretaris zal telkens een standaardantwoord geven en zelf beslissen of er nog een 

opvolging moet gebeuren en/of het bericht moet doorgezonden worden naar andere instanties. 

 

Interne bespreking van scheidsrechters en voorvallen. 

Procedure selectie en opvolging kandidaat landelijk refs  
Door een misverstand werd er door twee werkgroepen naar de al dan niet deelname gepolst bij de 

kandidaten. Duidelijke afspraken moeten dit voorkomen: 

• Opstellen procedure om landelijk scheidsrechter te worden door DS. 

• Selectie zal eind oktober begin november gebeuren door WG Evaluaties, die sturen de lijst met 

namen door naar het DS. 

• Als er na 5 dagen geen opmerkingen zijn vanuit DS dan stuurt de WG Evaluaties de lijst door naar 

de WG Vorming. 

• Die leggen eerste de voorbereidingsdag vast en nodigen de kandidaten uit via mail met de te 

volgen procedure (datum voorbereidingsstage en stagedag, examen, normen fysieke test …) en 

vragen bevestiging of ze in programma stappen. 

• WG Vorming nodigt uit voor de stage op het einde van het seizoen. 

• Zijn er in de loop van het seizoen nog bijkomende kandidaten of vallen er af dan communiceert 

WG Evaluaties naar DS, DS terug 5 dagen voor opmerkingen, daarna zal de WG Evaluaties de 

afvallers contacteren en verklaren waarom ze afvallen, WG Vorming doet mailing naar de nieuwe 

kandidaten met de rest van de procedure. 

• Goede doorstroming tussen WG Evaluaties en WG Vorming is noodzakelijk. Zodra bijvoorbeeld 

de data van de voorbereidingsstage en stagedag geweten zijn worden die onmiddellijk 

doorgegeven aan de WG Evaluaties. 

Voorbereiden vergadering afgevaardigden Oost-Vlaanderen op 30/11 om 19.30. 
Johnny zal een presentatie overmaken die we zullen gebruiken om de clubs duidelijk te maken wat 

het DS doet want dit is vrij onbekend. Natuurlijk willen we ook de clubs motiveren om leden te 

sturen naar de cursussen.  

 

Rudi en Tom zullen aanwezig zijn en de presentatie geven. 

Evaluatie cursussen en RefereE-learning 
Johnny staat in voor het opvolgen van de RefereE-learning met oa. het verlenen van toegang tot de 

site en het opvolgen van het behalen van het spelregelbewijs. Ook kijkt hij na wie er niet alles 

bekeken heeft en stuurt naar die deelnemers mails om alles grondig na te kijken. De RefereE-learning 

blijft positieve reacties opleveren. 

 

Bedoeling is om, als het mogelijk is, maandelijks een official cursus te geven. Liefst afwisselend in 

verschillende provincies zodat de afstand geen belemmering is. 

 

Truitjes en fluitjes ontbreken dikwijls op de cursussen.  



 

Lesgevers doen het goed en worden verder geïntegreerd in de werking. 

Situatie Officials manager 
Voorlopig is er nog geen persoon aangeduid als Official Manager.  

Budget  
Wordt opgemaakt door Kurt Verspecht met als basis het aantal scheidsrechters. We hebben daar 

eigenlijk weinig zicht op. 

Varia 
Verplaatsingen: manier van berekenen zoals beschreven in mail van secretaris naar de leden. Komt in 

de volgende nieuwsbrief. 

Een YO+ die voor meerdere clubs fluit kan niet en dat is ook onduidelijk voor de aanduiders. Als 

official kan hij wel laten weten aan aanduiders in welke clubs ze kunnen/willen fluiten. 

Zijn de nieuwe truitje voor volgend seizoen al beschikbaar om te passen? Blijkbaar is er nu een 

andere firma bevoegd om de truitjes en fluitjes te verdelen. De verdeling blijft een heikel punt. Het 

duurt lang voordat de geslaagde deelnemers van een cursus hun truitje ontvangen. Sommigen 

moeten hun eerste wedstrijden zelfs in een gewoon T-shirt fluiten.  

De volgende vergadering zal terug online zijn, vermoedelijk in december. Tom zoekt een geschikte 

datum. 

Cor Van Echelpoel Tom De Rouck 

Voorzitter Secretaris  



Bijlage 1 

 

Verslag Werkgroep Evaluatie   

13/09/2023 
  
Aanwezig: Dirk Debbaut, Hugo Janssens, Philippe Smetcoren,  
Kirsten Poffé, Toon De Lange, Cor Van Echelpoel, Paul Coppens. 
Verontschuldigd: / 
Afwezig: / 

Agenda/ Te bespreken punten:   
 

Verslag vorige vergadering dd. 09/08/2023 
Geen bijkomende opmerkingen → Goedgekeurd  

Impact aflasting loopproeven  
Voorstel: Loopproeven in het midden van het seizoen organiseren eventueel gecombineerd met een 

clinic. 

Voorstel om midden van het seizoen loopproeven te organiseren in combinatie met een clinic.  

Door de aflasting is wordt iedereen beschouw als geslaagd en iedereen inzetbaar zoals in de 

classificatie bepaalt.  

Werking Teams >< Dropbox 
→ Volgende vergadering zal dit getoond en overlopen worden door Kirsten.  

Mail van J. → Boekje voor evaluaties 
Volgende feedback werd nooit ontvangen in het verleden:  

Er dient een template voorzien te worden, als we dit digitaal aan Basketbal Vlaanderen bezorgen.  

Dirk bezorgt het voorbeeld aan Philippe en hij zal dit digitaliseren.  

Voorlopige evaluatie van de voorbije AV’s 
• Vlot verloop  

• Duurtijd +-1u30 

• Opfrissing van reglementen 

Feedback voor komende vergaderingen → Eventueel een pauze voor het laatste blok. Deze pauze 

dient slechts 5-10min te duren.  

Uitbetaling vergoedingen 
Er worden nog steeds opmerkingen gegeven over het laattijdig uitbetalen van de vergoedingen.  

De verantwoordelijkheid hiervoor ligt bij KV van Basketbal Vlaanderen.  

Communicatie BVL 
De communicatie is niet optimaal, voorbeeld: deze over de AV’s was laattijdig.  



Fysieke test kandidaat landelijke scheidsrechters 
Deze dienen allen hun herkansing uit te voeren. Er zijn ondertussen al een aantal herkansingen 

uitgevoerd. 

Werking voor kandidaat landelijke scheidsrechters voor seizoen 2024-2025 werd besproken. 

Werving nieuwe evaluatoren 2024-2025 
Kandidaten kunnen aangesproken worden, maar kunnen zich ook zelf kandidaat maken. Hiervoor zal 

een lijst opgesteld worden, zodat we hier een duidelijk overzicht van hebben.  

Bespreking Rapporten Silverrefs 
WH stijgt naar PCP  

Lijst van silverrefs  
Deze lijst zal op de volgende vergadering besproken worden.  

Bespreking ref 
Deze persoon heeft besloten om na zijn schorsing niet meer verder te arbitreren. 

Varia 
Bespreking ref 
Deze persoon is enkel 2 dagen in de week beschikbaar en zaterdag tot 14u. Er zijn op deze 

momenten geen senior wedstrijden te vinden.  

Bespreking ref 

Deze persoon heeft een paar maanden minder wedstrijden kunnen fluiten, omwille van privé 

omstandigheden. Maar dit is nu voorbij en hij zal zich terug meer engageren tijdens de weekends.  

Volgende vergadering zal doorgaan op 25/10 om 19:30 sporthal Bergenmeers 


